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ZÁPIS ze zasedání Vědecké rady UK FTVS dne 09. 12. 2015 
 
 
Přítomni:
doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc. 
prof. Ing. Václav Bunc, CSc. 
doc. Ing. Eva Čáslavová, CSc. 
doc. PaedDr. Jiří Drnek, CSc. (příchod v průběhu 
projednávání bodu č. 3 - Obecný bakalář 
zahraniční studenti) 
prof. PaedDr. Ludmila Fialová, Ph.D. 
prof. MUDr. Dušan Hamar, PhD. 
doc. MUDr. Jan Heller, CSc. 
doc. PaedDr. Karel Jelen, CSc. 
doc. Ing. Tomáš Navrátil, Ph.D. 
doc. PhDr. Viléma Novotná 
doc. Ing. Jiří Novotný, CSc. 
doc. Mgr. Jiří Nykodým, Ph.D. 
doc. PaedDr. Dagmar Pavlů, CSc. 
prof. PhDr. Antonín Rychtecký, DrSc. 
prof. PhDr. Pavel Slepička, DrSc.  
doc. Ing. Monika Šorfová, Ph.D. 

prof. PhDr. Marek Waic, CSc. 
doc. Ing. František Zahálka, Ph.D. 
Omluveni:  
PhDr. Martin Doktor 
prof. PaedDr. Pavel Kolář, Ph.D. 
prof. Ing. František Maršík, DrSc. 
doc. PaedDr. Vladislav Mužík, CSc. 
doc. PaedDr. Tomáš Perič, Ph.D. 
prof. MUDr. Jan Pirk, DrSc. 
doc. PaedDr. Zbyněk Svozil, Ph.D. 
doc. PaedDr. Jan Ondráček, Ph.D. - člen 
habilitační komise 
prof. PhDr. Evžen Řehulka, CSc. - oponent 
Hosté: 
doc. PhDr. Irena Martínková, Ph.D. 
PhDr. Miroslav Petr, Ph.D. 
Ing. Radim Zelenka, Ph.D. 
 

 
 

Z 25 členů VR bylo přítomno 17 členů (později 18 členů), VR byla schopná usnášet se ve všech 
projednávaných bodech. 

 
 

Program: 

1. Projednání a schválení programu VR 
2. Projednání a schválení zápisu z VR ze dne 21. 10. 2015 
3. Návrhy na jmenování nových předsedů a členů státních bakalářských zkušebních komisí (prof. 

Bunc) 
4. Informace o výsledcích kontroly doktorského studia (prof. Bunc) 
5. Informace o podaných grantech v rámci GAUK a GAČR (prof. Bunc) 
6. Návrh programů podpory vědy na UK (doc. Kohlíková, prof. Bunc) 
7. Dlouhodobý strategický záměr UK FTVS pro období 2016 - 2020 (proděkanka dr. Vindušková, 

proděkanka doc. Parry Martínková, proděkan prof. Bunc, proděkan dr. Petr, tajemník UK FTVS - 
Ing. Zelenka) 

8. Návrhy na doplnění oborové rady Kinantropologie o doc. Periče, Mgr. Baláše (doc. Heller) 
9. Návrh na čestný doktorát - prof. R. Naul - SRN (prof. Bunc) 
10. Informace o konferenci v rámci oslav „700 let Karel IV. - zakladatel UK“ (prof. Bunc) 
11. Různé 

 
 

1. Projednání a schválení programu vědecké rady 
Předsedkyně VR seznámila členy VR UK FTVS s body programu zasedání vědecké rady. 
Usnesení: VR schválila program v předloženém znění (pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0). 

 

2. Projednání a schválení zápisu ze zasedání vědecké rady ze dne 21. 10. 2015 
Předsedkyně VR seznámila členy VR UK FTVS s možnostmi zápisu u habilitačního řízení PhDr. 
Jiřího Kirchnera, Ph.D. 
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VR UK FTVS hlasovala o těchto verzích. 
1. verze (podrobnější záznam zpracovaný dle nahrávky pořízené během habilitačního řízení): pro: 

0, proti: 1, zdržel se: 5. 
2. verze (zkrácená verze): pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0) s tím, že v zápisu bude uvedeno: viz 

nahrávka z habilitačního řízení). 
Usnesení: Vědecká rada schválila zápis ze zasedání VR ze dne 21. 10. 2015 s drobnou úpravou 
v bodě č. 4 - Habilitační řízení PhDr. Jiřího Kirchnera, Ph.D. - 2. verze (viz nahrávka z habilitačního 
řízení) - pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 

 
 

3.  Návrhy na jmenování nových předsedů a členů státních bakalářských zkušebních komisí 
  Prof. Bunc představil jednotlivé navržené předsedy a členy státních bakalářských zkušebních komisí. 

Předsedkyně VR UK FTVS otevřela diskusi k předloženým návrhům na jmenování nových předsedů 
a členů státních bakalářských zkušebních komisí. Do diskuse se přihlásili tito členové VR UK FTVS: 
doc. Zahálka, prof. Slepička. 
Návrhy sestavovala proděkanka dr. Vindušková. 

 Proběhlo hlasování o návrhu na jmenování nových předsedů a členů státních bakalářských 
zkušebních komisí. O každém kandidátovi se hlasovalo zvlášť. 

 

 STUDIJNÍ PROGRAM:  T ělesná výchova a sport 
 STUDIJNÍ OBOR:  T ělesná výchova a sport (bakalářské studium) 
 Směr studia:  Aktivity podporující zdraví 
 Člen: PhDr. Libor Flemr, Ph.D., katedra pedagogiky, psychologie a didaktiky TV a sportu

   pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 
 

 Směr studia:  Aktivity v p řírodě 
 Člen:  PhDr. Ivana Turčová, Ph.D., katedra sportů v přírodě 
       pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 
 

 Směr studia:  Sportovní specializace (předseda komise PaedDr. Michael Velenský, Ph.D.) 
 Členové: Mgr. Jakub Kokštejn, Ph.D., katedra sportovních her 
       pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 
    Mgr. Vladimír Hojka, Ph.D., katedra atletiky 
       pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 
 

 Směr studia:  Sportovní specializace 
 Předseda:  PhDr. Petra Matošková, Ph.D., katedra sportů v přírodě 
       pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 
 Členové:  Mgr. Jan Chrudimský, Ph.D., katedra gymnastiky 
       pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 
    Mgr. Lenka Kovářová, Ph.D., MBA, laboratoř sportovní motoriky 
        pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 
    PhDr. Radim Jebavý, Ph.D., katedra atletiky 
       pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 
 

 Obecný bakalář: 
 Členové: PhDr. Karel Kovář, Ph.D., katedra pedagogiky, psychologie a didaktiky TV a sportu

   pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 
    Mgr. Matouš Jindra, Ph.D., katedra sportů v přírodě 
       pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 
 

 Obecný bakalář zahraniční studenti: 
 Předseda: doc. PhDr. Irena Parry Martínková, Ph.D., proděkanka pro vnější vztahy a zahraniční 

záležitosti, katedra Kinantropologie a humanitních věd  
     pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 
 Členové: PhDr. Ivana Harbichová, Ph.D., katedra pedagogiky, psychologie a didaktiky TV a 

sportu  pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 
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    PhDr. Matouš Jindra, Ph.D., katedra sportů v přírodě 
      pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 

 MUDr. Simona Majorová, katedra zdravotní TV a tělovýchovného lékařství 
  pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

STUDIJNÍ PROGRAM:  T ělesná výchova a sport 
STUDIJNÍ OBOR:  T ělesná výchova a sport se zaměřením na vzdělávání (bakalářské 
studium) 

 Člen: PhDr. Kamil Kotlík, Ph.D., katedra pedagogiky, psychologie a didaktiky TV a sportu
  pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

STUDIJNÍ PROGRAM:   Tělesná výchova a sport 
STUDIJNÍ OBOR:  T ělesná výchova a sport osob se specifickými potřebami (bakalářské 
studium) 

 Člen:  PhDr. Jitka Vařeková, Ph.D., katedra zdravotní TV a tělovýchovného lékařství 
  pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 

 
 Usnesení: VR UK FTVS schválila předložené návrhy na jmenování nových předsedů  

a členů státních bakalářských zkušebních komisí. 
 
 

4. Informace o výsledcích kontroly doktorského studia (Biomechanika, Kinantropologie) 
 Prof. Bunc informoval členy VR UK FTVS o výsledcích hodnocení doktorského studia. 

V akademickém roce 2014/2015 se zvýšil počet doktorandů, u kterých byl podán návrh na 
vyloučení ze studií na UK FTVS. Proděkan prof. Bunc též informoval, že VR UK FTVS je 
dle stávajících platných předpisů pouze informována o výsledcích hodnocení DS. 

 Předsedkyně VR UK FTVS otevřela diskusi k bodu jednání - Informace o výsledcích 
doktorského studia. Do diskuse se přihlásili tito členové VR UK FTVS: doc. Zahálka, prof. 
Slepička, doc. Nykodým, doc. Kohlíková, prof. Bunc. 

 Diskutovalo se ohledně celkového počtu doktorandů na fakultě a jejich úspěšnosti v rámci DS. 
 Usnesení: Vědecká rada UK FTVS byla informována o výsledcích doktorského studia v oborech 

Biomechanika a Kinantropologie. 
 
 

5. Informace o podaných grantech v rámci GA UK a GA ČR 
 Prof. Bunc informoval členy VR o podaných grantech v rámci GA UK a GA ČR.  

Projekty v rámci GA ČR - za UK FTVS bylo podáno 5 grantů, schválen byl pouze jeden PaedDr. 
Tomáše Malého, Ph.D. z Laboratoře sportovní motoriky.  

 Projekty v rámci GA UK - oproti roku 2014 došlo ke snížení počtu podaných projektů na polovinu 
(tři sekce - humanitní, společenskovědní a biomedicínská). 

 Předsedkyně VR UK FTVS otevřela diskusi k bodu jednání - Informace o podaných grantech 
v rámci GA UK a GA ČR. Do diskuse se přihlásili tito členové VR UK FTVS: doc. Kohlíková, prof. 
Slepička, prof. Bunc, doc. Jelen, doc. Zahálka, doc. Navrátil, doc. Novotný, prof. Hamar. 

 Usnesení: Vědecká rada UK FTVS byla informována o podaných grantech v rámci GA UK a GA 
ČR. 

 
 

6. Návrh struktury program ů podpory vědy na UK od roku 2017 
 Prof. Bunc informoval členy VR o Návrhu struktury programů podpory vědy na UK od roku 2017. 
 Předsedkyně VR UK FTVS otevřela diskusi k bodu jednání - Návrh struktury programů podpory 

vědy na UK od roku 2017. Do diskuse se přihlásili tito členové VR UK FTVS: doc. Kohlíková, prof. 
Bunc, doc. Zahálka, doc. Heller, prof. Slepička, doc. Novotná. 

 Usnesení: Vědecká rada UK FTVS byla informována o Návrhu struktury programů podpory vědy na 
UK od roku 2017. 
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7. Dlouhodobý strategický záměr UK FTVS pro období 2016 - 2020 
 Předsedkyně VR UK FTVS - doc. Kohlíková představila Dlouhodobý strategický záměr UK 

FTVS, který bude předložen AS UK FTVS k projednání a schválení na řádném zasedání dne 
15. 12. 2015. 
1) Oblast - vzdělávací činnost - tuto oblast představil proděkan prof. Bunc za 

omluvenou proděkanku dr. Vinduškovou. 
Realizace akreditací studijních oborů rozšiřujících stávající studijní programy. 
Akreditace nových studijních oborů (studijních programů) bude sledovat rozšíření 
možnosti studia s ohledem na prostupnost studia na národní a mezinárodní úrovni. 
Inovace studijních oborů (studijních programů) bude vázána na aktuální požadavky 
trhu práce a na výsledky studií zabývající se trendy poptávek po pracovnících a jejich 
zaměření v příštích letech 
Předsedkyně VR UK FTVS otevřela diskusi. Do diskuse se přihlásili tito členové VR 
UK FTVS: doc. Novotná, doc. Zahálka, doc. Jelen, doc. Čáslavová, prof. Fialová, 
doc. Kohlíková, prof. Waic, prof. Bunc. 
Připomínky se týkaly určité obecnosti předloženého materiálu, dále finančního 
pokrytí u nových akreditací či reakreditací. Vedoucí pracovníci by měli na základě 
hodnocení pracovníků za rok 2014 uvažovat do budoucnosti, zda je u všech využita 
jejich kapacita. Pracovní skupina proděkanky Vinduškové se snaží systematicky 
připravit akreditace. Navrhla svolat setkání akademické obce k připravovaným 
akreditacím. Chybí zmínka o připravovaném VŠ zákoně. 

 Prof. Bunc shrnul požadavky k tomuto bodu - 1) vzdělávací činnost: 2) zvýšit 
konkrétnost, 3) větší logika propojení jednotlivých kroků, 4) více využít, co je 
legislativně připravováno - např. novela VŠ zákona. 

2) Oblast - věda, výzkum, doktorské studium. Tuto oblast představil proděkan prof. 
Bunc V dlouhodobém záměru je maximální snaha jasně deklarovat priority fakulty 
pro nejbližší období, které musí být v souladu se základními směry vědecké politiky 
UK. Rozhodující důraz se klade na přípravu a výchovu nových učitelů a 
výzkumných pracovníků - na DS, na zapojení postdoků do badatelských aktivit a 
výuky na UK FTVS jak fakultních tak mimofakultních, zvýšení publikačních a 
badatelských aktivit fakulty. Zásadním cílem v roce 2016 je zpracování reakreditace 
DS jak v Kinatropologii, tak v Biomechanice 

 Předsedkyně VR UK FTVS otevřela diskusi. Do diskuse se přihlásili tito členové VR 
UK FTVS: doc. Zahálka, prof. Slepička. 

 Diskuze a týkala požadavků na studenty DS, jejich školitelů a bylo upozorněno na 
některé formální chyby, které budou opraveny. 

3)  Oblast - vnější vztahy a komunikace. Tuto oblast představila proděkanka doc. Parry 
Martínková. Stále je kladen větší důraz na to, aby UK FTVS byla vnímána co nejvíce 
pozitivně, různé druhy spolupráce s různými institucemi. 

 Předsedkyně VR UK FTVS otevřela diskusi. Doc. Čáslavová upozornila, že v popisu 
současného stavu by neměl být uváděn výhled do budoucna. 

4)  Oblast - mezinárodní spolupráce. Tuto oblast představila proděkanka doc. Parry Martínková 
- mobilita našich pracovníků do zahraničí, přijímání zahraničních hostů, společné 
mezinárodní projekty apod. 

 Předsedkyně VR UK FTVS otevřela diskusi. Z diskuze vyplynulo, že je třeba se zaměřit na 
spolupráci s Ruskem a Čínou. 

5)  Oblast rozvoj a vnitřní záležitosti. Tuto oblast představil proděkan dr. Petr. Šest oblastí, 
kterým je potřeba se věnovat: 1) personální politika, 2) IT a vnitřní procesy, 3) propagace 
fakulty, 4) rozvoj infrastruktury pro výuku, vědu a výzkum, 5) celoživotní vzdělávání (CŽV) 
a 6) doplňková činnost. 
Předsedkyně VR UK FTVS otevřela diskusi. 
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6)  Oblast hospodaření, ekonomika a zajištění provozu na UK FTVS. Tuto oblast představil 
tajemník fakulty Ing. Zelenka. Oblasti, kterým je potřeba se věnovat: 1) zajištění 
vyrovnaného hospodaření, 2) rozvoj infrastruktury, 3) ekonomicko-provozní podpora 
činností fakulty.  
Předsedkyně VR UK FTVS otevřela diskusi. Do diskuse se přihlásili tito členové VR UK 
FTVS: prof. Bunc, doc. Heller, doc. Novotný. 

 V diskuzi bylo upozorněno na to, že určitou finanční rezervu v badatelské činnosti může 
zajistit i smluvní výzkum. Správou 5 výukových středisek je UK FTVS značně finančně 
vytížena a bylo doporučeno najít strategii řešení této situace. Odpověď pana tajemníka: 
Horská chata v Horní Malé Úpě a Nosticova hala jsou nejméně výhodné (efektivní). Je 
otázkou, jak dále naložit s těmito nerentabilními středisky, které jsou v majetku UK. 

 Usnesení: Vědecká rada UK FTVS byla informována a projednala Dlouhodobý strategický 
záměr UK FTVS na 2016-2020. 

 
 

8. Návrhy na doplnění oborové rady Kinantropologie o doc. PaedDr. Tomáše Periče,  
Ph. D. (katedra PPD) a Mgr. Jiřího Baláše, Ph.D. (LSM) 

 Doc. MUDr. Jan Heller, CSc. - předseda oborové rady Kinantropologie představil dva navržené 
členy na doplnění oborové rady Kinantropologie: 1) doc. PaedDr. Tomáš Perič - katedra pedagogiky, 
psychologie a didaktiky TV a sportu a 2) Mgr. Jiří Baláš, Ph.D. - Laboratoř sportovní motoriky.  

 Předsedkyně VR UK FTVS otevřela diskusi k návrhům na doplnění členů oborové rady 
Kinantropologie. Do diskuse se přihlásili tito členové VR UK FTVS: prof. Slepička, prof. Waic, doc. 
Zahálka. Z  nutnosti doplnit další informace o navrhovaných kandidátech předsedkyně VR UK 
FTVS tento bod stáhla z  programu jednání. 

 Usnesení: předsedkyně VR UK FTVS stáhla tento bod z jednání VR.  
 
 

9. Návrh na čestný doktorát - prof. Roland Naul – SRN (doktor honoris causa) 
 Prof. Bunc představil VR UK FTVS navrženého kandidáta na udělení čestného doktorátu. 

Informoval, že konečné rozhodnutí o udělení čestného doktorátu je v kompetenci Kolegia rektora. 
 Předsedkyně VR UK FTVS otevřela diskusi k návrhu na udělení čestného doktorátu prof. Rolandu 

Naulovi. Do diskuse se přihlásili tito členové VR UK FTVS: prof. Slepička, prof. Rychtecký, prof. 
Fialová. 

 Pro návrh se připojili prof. Rychtecký a prof. Fialová. 
 Usnesení: VR UK FTVS projednala návrh na udělení čestného doktorátu profesoru Naulovi a tímto 

návrhem vyjádřila jednoznačný souhlas. Návrh bude předložen k k dalšímu projednání na RUK. 
 
 

10. Informace o konferenci v rámci oslav „700 let Karel IV. - zakladatel UK“ 
 Prof. Bunc informoval členy VR UK FTVS o připravované konferenci v rámci oslav 700. výročí 

narození Karla IV. - zakladatele UK. Konference proběhne v termínu: 16. - 17. 9. 2016, pracovní 
název konference: Pohybové aktivity v 21. století, organizační výbor povede PhDr. Karel Kovář, 
Ph.D a doc. PhDr. Jiří Bednář, Ph.D., Vědecký výbor proděkan pro vědeckou a výzkumnou činnosti, 
DS a rigorózní řízení prof. Ing. Václav Bunc, CSc. Hlavní referát přislíbil na konferenci přednést 
prorektor pro tvůrčí a ediční činnost prof. PhDr. Ing. Jan Royt, Ph.D.  

 
 

11. Různé 
Předsedkyně VR UK FTVS informovala členy VR UK FTVS, že prof. MUDr. Ivan Dylevský, DrSc. 
z ČVUT Praha, který byl navržen a schválen dne 21. 10. 2015 VR UK FTVS jako člen habilitační 
komise PhDr. Miroslava Petra, Ph.D., požádal o uvolnění z této funkce. 
Za uvolněného člena komise byl navržen prof. MUDr. Jaroslav Rybka, DrSc. - Krajská nemocnice 
Tomáše Bati, Zlín. 
Předsedkyně VR UK FTVS seznámila členy VR s upraveným návrhem na složení habilitační komise 
PhDr. Miroslava Petra, Ph.D. 

Předseda komise: 
  prof. MUDr. Jan Pirk, DrSc. - IKEM Praha 
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 Členové komise: 
  doc. MUDr. Jan Heller, CSc. - UK FTVS Praha 
  doc. Ing. František Zahálka, Ph.D. - UK FTVS Praha 

prof. RNDr. Miroslav Janura, Dr. - FTK UP Olomouc 
prof. MUDr. Jaroslav Rybka. DrSc - Krajská nemocnice Tomáše Bati, Zlín 

Všichni navrhovaní s účastí v habilitační komisi předběžně souhlasili. 
Předsedkyně VR UK FTVS děkanka doc. Kohlíková otevřela diskusi k návrhu upravené 
habilitační komise PhDr. Miroslava Petra, Ph.D. Do diskuse se nepřihlásil žádný člen VR UK 
FTVS. 
Proběhlo hlasování o schválení navržených členů habilitační komise PhDr. Miroslava Petra, 
Ph.D. (pro 18, proti 0, zdržel se 0). 
Usnesení: VR UK FTVS schválila předložený návrh složení habilitační komise PhDr. Miroslava 
Petra, Ph.D. 

 
 
 
 

V Praze 9. 12. 2015 
zapsala: Mgr. Eva Kvasničáková 
schválila: doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., předsedkyně VR UK FTVS 


